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Dia: Dimarts 28 de maig de 2019 
Hora: 12,30 hores 
Lloc: Sala de Juntes de la Facultat de Geografia i Història 
  
  
Assistents: Carles Buenacasa Pérez , Roger Canals Vilageliu, Antoni Conejo Da Pena, Ferran Estrada 
Bonell, Arlinda Garcia Coll, Joan Albert López Bustins, Francisco Javier López Cachero,  Xavier 
Mangado Llach, Cristian Martinez Ramos, Carina Sala Juanós, Dolores Sánchez Aguilera 

Absents: David LLoberas Lafuente, Aleix Rovira 
 

Ordre del dia 

1.- Aprovació actes reunions anteriors 

2.- Informació general 

3.- Revisió de l’oferta de convenis de mobilitat de la Facultat segons ensenyament 

4.- Convocatòria Erasmus+ Doctorat 

5.- Viatge de la delegació de la UB a universitats xineses (juny 2019) 

6.- Premi Temps, Espai, Forma, modalitat Batxillerat  

7.- Torn obert de paraules. 

S ’inicia la reunió a les 12,40 h. 
 
La Presidenta de la Comissió, inicia la reunió donant la benvinguda als assistents, així com també 
als Srs. David Lloberas Lafuente i Aleix Rovira Miró, que en la darrera Junta de Facultat van ser 
designats com a representants dels estudiants en aquesta comissió, malgrat no haver assistit a 
aquesta reunió. 
 
 Aprofita també per anunciar que ja disposem d’un Campus Virtual per a la comissió, on s’anirà 
penjant la informació de les reunions. 
 
També informa que a partir d’ara actuarà com a Secretària de la comissió i aixecarà les actes de 
les reunions la Sra. Carina Sala. 
 
1.- Aprovació de les actes de les reunions anteriors 
S’aproven les actes de les comissions del 16/7/2018 i 12/10/2018 
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2.- Informació general 
 

a) Oficina ORI del centre 
 

Amb motiu de les fortes restriccions per convocar noves beques de col·laboració, l’ORI ha passat 
de 3 becaris a 1 en els darrers mesos. L’única becària que quedava va presentar la renúncia la 
setmana passada. 
  
Com a compensació per la retirada dels becaris pagats directament pel vicerectorat i els 
obstacles posats a la nova convocatòria de beques, la UB ha contractat 10 persones destinades 
a Relacions Internacionals i Mobilitat. D’aquestes 10 persones, 3 s’han quedat a l’OMPI, i 7 han 
estat destinades a facultats. En el cas de la nostra facultat, ens han assignat una persona, la Sra. 
Mercè Cabrera, que també ha de prestar servei a la Facultat de Filosofia i de Biblioteconomia, ja 
que la plaça és compartida. 
  
Per tant, en aquests moments, l’ORI compta amb la Sra. Mercè Cabrera (que es va incorporar el 
14 de maig) i la Sra. Marta Hidalgo, que ve 2 dies a la Facultat, ja que fins el 16 de setembre ha 
de seguir prestant servei també a l’Escola de Doctorat. 
  
S’ha obert una convocatòria d’una beca per a un estudiant de la Facultat (de Grau o Màster, 
però no de Doctorat) per cobrir el període de juny a desembre. L’estudiant ha d’estar matriculat 
aquest curs i el següent. 
  
L’oficina també compta amb un becari de Dinamització Lingüística, el Sr. Christian Martínez, a 
qui aprofitem també per acomiadar i agrair-li la feina feta, ja que ha renunciat a la beca per 
motius personals.  Es preveu que a principis de setembre s’incorpori un altre estudiant. 
 

b) Convocatòria Erasmus de Professorat 
 
Es va resoldre la convocatòria d’Erasmus per a professorat. Hi va haver 65 peticions per a tota la 
UB i es van concedir 50. En el cas de la nostra Facultat, hi ha haver 7 peticions i s’han concedit 
totes. 
 
La Comissió de Selecció ha establert un nou barem, que té molt en compte, a banda dels propis 
requisits de la convocatòria (per ex. el Currículum Vitae), el programa proposat (objectius, 
contingut, resultats esperats i impacte), és a dir, el valor afegit que a aporta a la UB com a 
institució, i que justifica la concessió de l’ajut a la mobilitat. També es té present si es pertany a 
un grup d’innovació docent i si s’ha gaudit amb anterioritat de l’ajut. 
 

c) Ajuts d’Internacionalització 
 
S’han resolt els ajuts a la mobilitat internacional del personal docent i investigador i la promoció 
de la internacionalització. 
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Recordem que hi ha 3 modalitats en el Ajuts que convoca el Vicerectorat de Projecció i 
Internacionalització: 
 
Modalitat A:  mobilitat internacional del PDI 
Modalitat B:  promoció de la internacionalització dels centres de la UB (Facultats) 
Modalitat C: accions estratègiques internacionals dels departaments i de la coordinació dels 
ensenyaments oficials de grau i màster 
 
Aquest any es va preveure que la major part dels diners anessin a les modalitats B i C (promoció 
de la internacionalització dels centres de la UB i accions estratègiques internacionals dels 
departaments i de la coordinació dels ensenyaments). Cal avisar que per sol·licitar-los s’ha de 
tenir en “preparació o execució” un projecte de col·laboració acadèmica institucional i/o de 
recerca. A més del CV es té en compte l’excel·lència de la universitat (rànquing), els objectius de 
l’estada i si és la primera vegada que es demana l’ajut. 
 
Malgrat la previsió, el gruix de sol·licituds s’ha produït en la modalitat A: 
 
Hi ha hagut 37 peticions i s’han concedit 34 (de les quals 12, eren de la nostra Facultat, totes 
adjudicades). 
 
Pel que fa al professorat estranger convidat, es van presentar 13 candidats i es van concedir 11 (1 
a la nostra Facultat). 
 
El missatge és animar als companys a participar ja que les sol·licituds no són massa nombroses, i 
parar atenció als criteris que s’indiquen a les bases. 
 
En la modalitat B s’han concedit 4 ajuts per anar a Fires. 
 

d) Sessions informatives de mobilitat (adreçades als alumnes UB) 
 
S’han fet un total de 3 sessions, de les quals: 
 
Dues per animar als alumnes a marxar (quan s’obre la convocatòria: es van repartir flyers, es va 
fer molta difusió i hi va haver molta assistència, la Sala Gran era pràcticament plena) i una altra 
un cop concedida la mobilitat (explicant el procés un cop assignada la mobilitat). 
 
També vam participar a la Sessió d’ Ocupabilitat, per informar de l’opció “Erasmus Placement” 
(pràctiques Erasmus). 

 
e) Grups Conversa 

 
S’ha continuat aquest semestre amb els grups de conversa d’anglès, amb un 70 % de classes 
cobertes.  Es va obrir un grup d’Italià, que també es va omplir de seguida (la capacitat és de 8 
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persones). 
 
Es pensa, si hi ha interès, en la possibilitat d’obrir en el futur un grup d´alemany. 
 
 

a) Actes Sant Jordi 
 
Amb motiu de la diada de Sant Jordi, es van organitzar tot un seguit d’activitats a la Facultat. Els 
dies 24 i 25 d’abril va tenir lloc la segona edició de les tardes literàries, on es van presentar 13 
llibres publicats pel professorat de la Facultat durant els anys 2018 i 2019. 
 
El 25 d’abril es va organitzar, al vestíbul de la Facultat, una Gimcana lingüística i l’elaboració d’un 
mapa col·laboratiu “Llibres i Ciutats”, en col·laboració amb els Serveis Lingüístics.  
 
Finalment, el dia 26 d’abril, es va celebrar el Concert del Cor de la Facultat de Geografia i Història i 
l’actuació de l’Aula de Teatre de la Facultat, amb la lectura dramatitzada de “Contes per a nens i 
nenes políticament correctes” de James Finn Garner. 
 
L’assistència va ser feble en tots els casos. 

 
 

b) Premi TEMPS, ESPAI, FORMA 
 
Com cada any, s’ha tornat a obrir la convocatòria del premi TEMPS, ESPAI, FORMA en la modalitat 
de Batxillerat, que premia el millor Treball de Recerca que tracti una temàtica relacionada amb els 
ensenyaments de la Facultat. S’ha fet difusió al web i xarxes de la Facultat, mitjançant el SAE i 
Futurs Alumnes o també entre els assistents a les Jornades de Portes Obertes. També s’ha fet 
arribar la informació a tots el professorat de la facultat per al seu coneixement i perquè 
contribueixi a fer-ne difusió. 
 
El termini per a presentar treballs finalitza el dia 1 de juny. De moment s’han rebut 14 treballs. 
Malgrat la difusió que se’n fa al SAE i Futurs Alumnes, s’ha constatat que la informació que 
funciona millor és la que fa el professorat i també la que es presenta a la Jornada de Portes 
Obertes. 
 
El Dr. Antoni Conejo intervé per preguntar quan es fa la difusió d’aquesta informació, ja que seria 
convenient fer-ho a principis de curs. 
 
La Dra. Arlinda Garcia respon que l’ únic que sabem es que s’envia al SAE i que ells en fan la 
distribució. Però coincideix en que si seria interessant considerar un canvi en el calendari. Aquesta 
qüestió es tractarà en el punt corresponent de l’ordre del dia. 
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3.- Revisió de l’oferta convenis de mobilitat de la Facultat segons ensenyament 
 
S’ha convidat als caps d’estudis dels ensenyaments perquè puguin fer les seves consideracions. 
 
S’examina l’informe dels convenis de la Facultat. 
 
Es pot veure l’evolució de la mobilitat a la Facultat. Es comenta que malgrat la gran difusió i l’èxit 
d’assistència en la Sessió Informativa de la convocatòria de mobilitat, no s’ha reflectit després en 
el nombre d’Outgoers 
 
El Dr. F. Estrada comenta que no hi ha publicada la informació dels convenis que hi ha disponibles, 
excepte quan s’obre la convocatòria, moment en que es poden consultar al SOP. 
 
La Dra. A. Garcia respon que si bé seria possible fer llistats de convenis i publicitar-los, aquests 
llistats són vius, en el sentit que no tots els convenis es renoven, i poden desaparèixer alguns. Per 
tant podrien no coincidir posteriorment amb el que hi ha al SOP (que és quan els llistats són 
definitius per a aquella convocatòria en concret) i podria ser contraproduent. 

A continuació s’examinen les TAULES de CONVENIS de la Facultat segons ensenyaments. 

Dels convenis vigents, es constata que n’hi ha uns quants en els quals no ha marxat cap Outgoer 
en els darrers 5 anys (si poden haver vingut Incomings, però els nostres no han marxat). Potser en 
aquests casos, seria convenient valorar si cal mantenir-los actius. Per a casos més concrets es 
podria obrir algun conveni específic. S’ha distribuït el llistat de convenis per Graus, per veure si hi 
ha algun dels convenis oberts per algun ensenyament que es podria aprofitar per un altre també.  

S’està intentant obrir algun conveni específic amb universitats anglosaxones. 

En altres casos, com per exemple Holanda el problema és que nosaltres no tenim prou oferta 
d’assignatures en anglès.  Caldria tenir una oferta relativament estable, per exemple, d’uns 18 cr. 
per Grau, per a poder afavorir convenis amb aquestes universitats. 

El Dr. Carles Buenacasa comenta que mentre el B2 no sigui obligatori , els nostres alumnes no es 
matriculen en les assignatures que s’imparteixen en anglès, i si no s’arriba al mínim de 10 alumnes 
matriculats per grup,  aquest grup es tanca a l’any següent. 

Quan s’han ofert assignatures troncals impartides en anglès, es produeix un desequilibri, havent 
un 75 % en les grups de català/castellà i un 25 % en el grup impartit en anglès 

El. Dr.Ferran Estrada comenta que el que també succeeix en aquests grups impartits en anglès, es 
que s’acaben matriculant els alumnes Incoming (10 alumnes nostres, i 10 estrangers). 

Comenta que a la UPC si que els hi reconeixen el B2 als alumnes si han fet uns quants crèdits en 
anglès, i que això podria ser un estímul per als de la UB també si s’implantés. 
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El Dr. A. Conejo assenyala que a banda de l’anglès, també hi ha altres llengües, com ara l’italià, 
més escaient per al seu departament (Història de l’Art). 

Al respecte, la Dra. D.Sánchez Aguilera puntualitza que són dues coses diferents: una cosa és 
demostrar l’adquisició de l’alumne en una 3ª. Llengua, que podria ser qualsevol i una altra l’aposta 
que es fa de cara a la internacionalització, on l’anglès actua con a llengua franca envers les altres 
universitats. 

Coincideix en això el Dr. R. Canals, ja que l’anglès és més projectiu de cara a captar futurs convenis 
i alumnes estrangers. 

A l’oficina ORI de la Facultat també han detectat que el nivell d’anglès és en general baix (tenint en 
compte els certificats que presenten). Les universitats estrangeres (per exemple, les alemanyes) si 
tenen oferta d’assignatures en anglès. 

Seguint amb l’oferta de convenis, el Dr. F. Estrada expressa la seva preocupació pel fet que ja no hi 
hagi convenis CINDA.   

S’informa que l’oferta dels CINDA està inclosa ara en la de Convenis Generals, i per tant, no es 
perden convenis. 

Finalment es concreta que cal revisar amb cura l’oferta dels Convenis,  parlar-ho en els Consells 
d’Estudis, i veure quina oferta cal revisar o treure de cara al 2020/21. 

4. Convocatòria Erasmus + Doctorat 

El passat 15 de maig ens va arribar informació de l’OMPI avisant de la convocatòria per primera 
vegada a la UB del programa Erasmus per a estudiants de doctorat. Cal recordar que de la gestió 
s’encarrega l’Escola de Doctorat. Només es va contactar amb la Facultat per a proposar 
universitats amb les quals es volia signar convenis. En el cas de la Facultat, dels diferents 
programes de doctorat, es van proposar 4 universitats. D’aquestes no s’ha concedit cap i en canvi, 
s’han signat convenis amb: 

- El en cas de Societat i Cultura, s’ha signat amb la Brandenburg University of Technology 
Cottbus- Senfenberg (2 places) 

- En el cas de Geografia, Planificació Territorial i Gestió Ambiental, amb l’Instituto de 
Geografia e Ordenamento do Territorio de Lisboa (2 places) 

El primer a proposta del Dr. X. Roigé, i el segon, a proposta de la coordinadora del programa de 
doctorat de Geografia, que va fer la proposta directament a l’Escola de Doctorat. 

La convocatòria oberta del 15 de maig al 14 de juny de 2019 es per fer una mobilitat al 2n. 
semestre del curs 2019-20, amb una durada d’entre 3 i 10 mesos (l’ajut econòmic és per un màxim 
de 7 mesos). Això vol dir que el curs vinent ja es poden enviar estudiants (i fer-ne difusió) i també 
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es poden rebre peticions d’estudiants que necessitaran l’acceptació d’un grup de recerca, 
departamento, institut o centre de recerca. 

5. Viatge de la delegació de la UB a universitats xineses (juny 2019) 

Des del Vicerectorat, s’està organitzant una delegació a la Xina pel mes vinent de juny, sortint el 
22 de juny i tornant el 29 de juny.  El recorregut inclourà Shanghai, Hangzhou i Beijing. 

La idea es que si hi ha alguna persona  que té relació o interès en la Xina, es posi en contacte amb 
el Sr. Jaume Buxeda. 

6. Premi Temps, Espai, Forma, modalitat Batxillerat 

El termini per presentar el treball és fins el 1 de juny. A l’octubre es publiquen els resultats, i al 
desembre, durant l‘Acte de Nadal de la Facultat, es lliura el premi. 

La proposta seria canviar el calendari, i fer el lliurament del premi a l’Abril. 

Es podria fer un acte de lliurament de premis, on es convidessin tots els participants, amb un acte 
que servís veritablement  per a conèixer la Facultat i per captar futurs estudiants. 

Hauria de ser una proposta engrescadora, amb una presentació de la Facultat, una sessió 
mediàtica pensada per als estudiants de 17 anys (ex. Juego de Tronos i la història) 

Això vol dir que caldria canviar la convocatòria. Per exemple, finalitzar el lliurament de treballs el 
31 de gener. 

El Dr. F. Estrada  hauríem de saber els calendaris de presentació dels treballs als instituts. 

7. Torn obert de paraules 

Sense cap més tema a tractar s’aixeca la sessió a les 14,16 h. 

 

 

Dra. Arlinda Garcia Coll    Sra. Carina Sala 
Resp. de Relacions Internacionals i Mobilitat  Secretària de la Comissió  
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